
ACTA 
SESSIÓ ORDINÀRIA 

JUNTA DE LA FACULTAT DE DRET 
 

25 d’octubre de 2022 
Sala de Juntes 

 

La sessió comença a les 9.30 hores amb quòrum suficient. 

 
 

ASSISTENTS 
 

AMENÓS ÁLAMO Joan BELTRÁN 
GARCÍA Susana BENÍTEZ 
GALLEGO Mª Carmen BODELÓN 
GONÁLEZ Encarna 
CATAFAL BENITO Montserrat 
CID MOLINÉ Josep 
DE DIOS MARCER Josep Maria 
ESTEBAN LEGARRETA Ricard 
GALA DURAN Carolina GARDEÑES 
SANTIAGO Miquel GÓRRIZ LÓPEZ 
Carles IGAREDA GONZÁLEZ Noelia 
JIMÉNEZ CORTÉS Claudia JUÁREZ 
ESTEBAN Elisa MANRIQUE MATA 
Antoni NAVARRO VILLANUEVA 
Carmen NAVAS NAVARRO Susana 
PASTOR MARTÍNEZ Alberto 
PAZ TORRES Olga 
PI LLORENS Montserrat 
REBOLLO VARGAS Rafael 
REYNAL QUEROL Núria 
SOLÀ MONELLS Xavier 
YSÀS MOLINERO Helena 

 
Com a persones convidades assisteixen: 
GUARDIOLA LAGO Maria Jesús SORIANO 
COSTA Èlia. 

 
EXCUSEN 

 
CACHÓN CADENAS Manuel-Jesús 
GUTIÉRREZ COLOMINAS David 
RUIZ DE LA FUENTE María Consuelo 

 

ZAPATER DUQUE Esther 

 
NO ASSISTEIXEN 

 
ANDRÁS Dominik 
ARTIGAS CAMPUZANO Josep 
BLASI CASAGRAN Cristina 
CALSAPEU CODINA Arnau 
CARBAJAL BALDÉ Índigo 
CASSAMÀ BARBENS Laia 



CORRAL CLARELLA Joan 
ESTRUCH PEÑALVER Lucas 
FERRERO RAMOS Eyder 
FIGUEROLA GOMÀ Mariona 
GARCÍA ALIAGA Tania 
HERNÁNDEZ MARTÍNEZ Júlia 
LACRUZ VERDE Nora 
PASCALE Adrián Alberto 
PASCUAL TAPIES Marta 
PUGA LOMBARDO Sofía 
SESÉ BORNIQUEL Marta 
VILA MORROS Eva 

 
 

ORDRE DEL DIA 
 

1.- Aprovació acta de la sessió anterior (arxiu adjunt) 
2.- Informe de la Degana 
3.- Nomenament aules (Comissió Igualtat de la Facultat de Dret) 
4.- Aprovació canvi contingut optativa “tecnologia i dret” 
6.- Aprovació apertura optatives dobles graus 
7.- Canvi/actualització membres de les diferents Comissions de la Facultat. 
8.- Ratificació protocol reserva aules i espais de la Facultat. 
9.- Ratificació nomenament Dra. Maria Jesús Guardiola com a 
responsable de Polítiques d’Igualtat de la Facultat de Dret. 
10.- Canvis TFGs curs 2023-24. 
10.- Assumptes de tràmit 
11.- Torn obert de paraules 

 

Desenvolupament de la sessió 
 
 

1.- Aprovació, si s’escau, de l’acta de la sessió anterior de 22/02/2022  

 

ACORD: S’aprova per assentiment l’acta de la Junta de la Facultat de 28/06/2022. 

 

 

 
2.- Informe de la degana 

 
La degana pren la paraula per a informar als membres de la Junta de diferents 

assumptes: 

2.1. L’acreditació favorable de Centre s’ha aconseguit recentment. La degana 

expressa el seu agraïment a l’equip anterior i, en especial, a la seva responsable 

de qualitat per la tasca que van dur a terme i que ha culminat en l’informe final 

favorable. 

Destaca les bones pràctiques posades de relleu en l’informe d’acreditació, que 

està a disposició de tothom. La degana informa que NO es faran al·legacions 

perquè les observacions efectuades són raonables i el fet de tenir àrees a millorar 

marca el camí a seguir en els propers cursos acadèmics. 



2.2. La implementació del Reial Decret 28 de setembre 2021obliga a fer diferents 

reformes en les titulacions i màsters de la Facultat de Dret. 

La degana informa que aquest curs cal reformar el màster de l’advocacia atès 

que cal incorporar la procura. Amb tot, aquesta reforma està pendent d’un 

reglament estatal que ha de regular el màster d’accés a l’advocacia i a la procura. 

L’esmentat Reial Decret obliga a reformar totes les titulacions de la Facultat, 

inclosos els màster. A la darrera Comissió de Qualitat, celebrada el 19 de 

setembre de 2022, es va proposar un calendari que la Vice-rectora Carrasón no 

ha acceptat perquè sosté l’AQU té el seu propi calendari, que quedaria com 

segueix: 

Curs 22-23: es canvia el màster d’accés a l’advocacia i a la procura 

Curs 23-24: no es faria cap canvi 

Curs 24-25 : es reformaran 2 titulacions 

Curs 25-26: es reformaran 2 titulacions 

Curs 26-27: es reformaran 2 titulacions 
 

La intenció de l’equip deganal es començar l’any següent a discutir el canvi de la 

titulació de dret perquè serà la més complicada de reformar. 

2.3. Sistema de treball del nou equip deganal. 
 

La degana informa que el nou deganal celebra reunions ordinàries (pel dia a dia 

de la facultat) i reunions extraordinàries. Pel que fa a aquest darrer tipus de 

reunions, l’equip fins ara ha dut a terme dues reunions: una per a discutir sobre 

els TFGs i un altra per tractar la participació dels diferents col·lectius (estudiants, 

professorat i PAS) a la Facultat. 

2.4. La degana s’ha reunit dues vegades les direccions de Departament per 

discutir sobre els TFGs i el nou model dedicació acadèmica (MDA). La degana 

considera que les reunions amb directors i directores de departament són molt 

profitoses. 

2.5. La degana informa que el proper 3 novembre a les 12 h. vindrà el rector amb 

la vicerectora a la Facultat de Dret per presentar el nou MDA 

2.6. La degana també explica que s’ha reunit amb la resta de degans de les altres 

facultats de la UAB per a proposar mesures consensuades sobre el MDA. La 

posició adoptada per aquesta Comissió de Degans es la d’anar treballant en el 

nou model i que, per aquest any, es prenguin només decisions estratègiques. 

2.7. Pel que fa al model de dedicació docent, la degana informa que, des de 

l’Aqu, s’han endurit els criteris i que s’han fet canvis en els ítems a valorar per a 

ser molt més exigents. La darrera CPA es va dedicar monogràficament a aquest 

tema. Es un tema molt discutit i que encara no s’ha aprovat. Segons aquesta 

guia, els professors que no obtinguin una resolució favorable (de A o B), se’ls 

farà un “seguiment”. 



2.8. La degana informa que s’ha donat de baixa l’ Institut de Drets Humans, que 

dirigia la Dra. Teresa Freixes i l’ICALP, que dirigia la Dra. Marita Giménez- 

Candela, per manca d’activitat. 

2.9. Els diferents membres del nou equip deganal, prenen la paraula, a instància 

de la degana, per a presentar a la Junta la feina que han dut a terme fins al 

moment i les línies bàsiques de la que han de desenvolupar en els propers 

mesos. 

2.10. La degana dona la paraula als assistents. 
 

El Dr. Carles Górriz pregunta sobre la coordinació amb ADE i explica que aquesta 

setmana els estudiants de la doble titulació Dret+ADE tenen parcials i no 

assisteixen a classe. La Vice-degana de les dobles titulacions informa que ha 

tingut ja diverses reunions amb els professors responsables d’ADE i que parlarà 

sobre aquest tema. 

El Dr. Joan Amenós afirma que és el primer any per ell de docència en el nou 

model i que la seva experiència és molt positiva. Amb tot, considera que 40 

estudiants als seminaris es un nombre massa elevat. 

 

3.- Nomenament aules (Comissió Igualtat de la Facultat de Dret) 
 

Aquest punt decau de l’ordre del dia perquè la nova persona responsable 

d’igualtat de la Facultat pretén abordar aquest tema a la Comissió d’Igualtat que 

s’ha de celebrar el proper 26 d’octubre de 2022. 

 

 
4.- Aprovació canvi contingut optativa “tecnologia i dret” (s’adjunta 

documentació) 

La degana informa que aquest tema prové de l’equip anterior. No es pot activar 

cap optativa nova així que s’ha optat per a proposar el canvi de contingut de 

l’assignatura “tecnologia i dret” perquè el programa es va fer fa 17 anys. S’ha 

d’aprovar en junta i per això s’ha adjuntat documentació sobre el contingut que 

es proposa. 

Acord: S’aprova per assentiment el canvi de contingut de l’optativa 

“tecnologia i dret”. 

 

 
5.- Aprovació apertura optatives als dobles graus 

 

La degana informa que l’apertura de les optatives als estudiants dels dobles 

graus es una reivindicació històrica d’aquests i aquestes i, en especial de 

l’alumnat d’ADE+Dret. Aquesta apertura, en tot cas, s’ha d’aprovar per Junta. 

Acord: S’aprova per assentiment i unanimitat l’apertura de les assignatures 

optatives del Grau de Dret a tot l’alumnat dels dobles graus. 

 



6.- Canvi membres equip deganal de diferents Comissions 
 

La secretària informa que cal actualitzar la composició d’algunes de les 

Comissions de la Facultat en les que consten com a membres de l’equip deganal 

de les mateixes algunes persones que ja no formen part de l’actual equip 

deganal. Per aquest motiu, es proposa per a la Comissió d’Afers Acadèmics com 

a membre de l’equip deganal al Dr. Ricard Esteban (la Dra. Núria Reynal Querol 

era la persona designada per l’anterior equip però ara forma part en ser 

coordinadora de Grau) i per substituir al Dr. Josep Cañabate a la Comissió 

d’Economia es proposa a la Dra. Noelia Igareda. 

Acord: S’aprova per assentiment la incorporació del Dr. Ricard Esteban i 

de la Dra. Noelia Igareda com a membres de l’equip deganal a les 

Comissions d’Afers Acadèmics i d’Economia, respectivament. 

 

7.- Ratificació protocol reserva aules i espais de la Facultat 
 

La Sra. Elisa Juárez informa que porten temps treballant amb la Sra. Alícia Aliaga i 

la Sra. Marisol per a simplificar i unificar el procediment per a la reserva d’espais. 

Fins ara, si la reserva de l’espai era per qüestions docents, es gestionava des de 

la Gestió Acadèmica. Si era per altres finalitats, es feia des del SLiPI i deganat. 

Ara, a més, hi ha protocol de reserva de despatx per a professors visitants. La 

Sra. Alicia Aliaga ha estat treballant i ha creat un protocol senzill de reserva de 

qualsevol espai que es farà a partir de la pàgina web de la Facultat i del que es 

tindrà coneixement tant des del SLiPI, com des de la Gestió Acadèmica com des 

del Deganat. Es un procediment molt senzill. 

Acord: S’aprova per assentiment el nou Protocol de reserva d’aules i espais 

de la Facultat de Dret. 

 

 
8.- Ratificació del nomenament de la Dra. Maria Jesús Guardiola Lago com 

a responsable de Polítiques d’Igualtat de la Facultat de Dret 

La Degana informa que el nomenament de la persona responsable de Polítiques 

d’Igualtat de la Facultat de Dret depèn del deganat però la degana prefereix que 

aquest nomenament sigui ratificat per la Junta. Aquesta el ratifica. 

Acord: S’aprova per assentiment la ratificació de la Dra. Maria Jesús 

Guardiola Lago com a responsable de Polítiques d’Igualtat de la Facultat de 

Dret. 

 

 
9.- Canvis TFGs pel curs 2023-24 

 

Informa el coordinador de TFGs, Dr. Albert Pastor. En l’actualitat, hi ha més de 

250 TFGs nomes de dret. S’han rebut queixes de l’alumnat de Dret+ADE per 

l’oferta reduïda de tutors. La decisió de canviar els TFGS es deu a dos factors 

principals: a) el RD, que estableix la defensa pública de tots els TFGs. Això 

suposa que caldrà organitzar defensa pública de gairebé 500 TFGs a la Facultat; 



b) la modificació del model de dedicació acadèmica, que es preveu, des del 

Rectorat. Abans la direcció de TFGs comptava uns 20,5 crèdits i amb el MDA 

queda reduït a uns 15. Cal doncs replantejar el tema dels TFGs. El sistema que 

proposa l’equip deganal es similar al de les comissions de seguiment del doctorat: 

informe del tutor- tribunals paral·lels- defenses de 5 a 10 minuts- obligatori per 

tots el professorat (tant la direcció com la presència als tribunals) però 

transparent. La proposta inclou, també, la direcció d’un mínim de 2 a 3 TFG i un 

màxim de 5 a 6 amb vàlvules d’escapament per raons de malaltia. Així mateix, 

caldrà discutir sobre el paper del tribunal: si valora lliurament o si parteix de la 

nota del tutor. 

 

 

L’any vinent, el curs ofertat per la biblioteca sobre el sistema de cites i de recerca 

de fonts bibliogràfiques serà obligatori per tots l’alumnat matriculat del TFG. 

El repartiment dels TFGs es farà en funció de la càrrega docent. Les unitats seran 

les que reparteixin els TFGS. Al MDA es parla d’obligatorietat de formar part de 

tribunals per part dels professors i que això computi. Es proposa que cal reforçar al 

rectorat en la seva política de potenciar professors lectors 

El curs vinent la direcció de TFGs ja computaran com correspongui (no com 

aquest curs en què s’han fet uns reajustaments en el còmput a instàncies del 

Rectorat). 

La degana afegeix que, per la defensa del TFG, caldria incloure la obligatorietat 

d’un resum de 3 pàgines sobre el treball. 

 

 
10.- Assumptes de tràmit 

 

No hi ha assumptes de tràmit 

 
 

11.- Torn obert de paraules 
 

Es planteja tenir una postura de facultat de cara a la reunió del dia 3 amb el 

rector. La degana afirma que, amb les direccions dels departaments, ja s’ha 

tractat el tema i s’han establert uns mínims. 

Pel que fa als TFGS, la degana proposa el següent: 
 

- s’anirà treballant a l’equip deganal i es plantejarà una proposta a la Junta de 

Facultat. 

- s’elaborarà un document que es passarà a tot el professorat per tal que es pugui 

aprovar a la propera Junta de Facultat. 

Acord: l’equip deganal elaborarà una proposta sobre la modificació dels 

TFGs per tal que pugui ser aprovada a la propera Junta de Facultat. 

 



Sense més assumptes a tractar, s’aixeca la sessió a les 11:57 h.                      

       

 Vist i plau 

 

LA SECRETÀRIA LA DEGANA 

 

 

 

 

 

Dra. M. Carmen Navarro Villanueva Dra. Susana Navas Navarro 
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